
Narkotikaklass: II - Narkotika  
med medicinsk användning.  
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Lättläst

Information  
om Elvanse®  
(lisdexamfetamin)

Den här texten är till dig som är  
förälder eller anhörig till ett barn 
som fått Elvanse utskrivet.



Viktigt att veta om Elvanse
•  Elvanse används för att behandla ADHD  

(uppmärksamhetsstörning med hyperaktivitet).

•   Elvanse är ett läkemedel som kan ge beroende. Därför  
är det viktigt att ta det enligt läkarens instruktioner.



Vad är ADHD? 
ADHD påverkar hjärnan och gör det svårare att:

• hålla fokus.

• hantera impulser.

• vara lagom aktiv.

ADHD är relativt  
vanligt. Ungefär 
fem procent av  
barn i skolåldern  
är drabbade.



Om barnet inte är överaktivt kallas det ibland ADD.

Symtom på ADHD kan vara: 

Svårt att koncentrera sig och att komma 
ihåg instruktioner.

Till exempel: Tappa bort saker, ha svårt  
att komma igång och behålla fokus.

Svårt att kontrollera impulser  
och att styra sina känslor.

Till exempel: vara lättidistraherad,  
hamna i bråk och lätt bli arg.

Överaktivitet och alltid behöva röra på sig.

Till exempel: ha svårt att sitta still  
och ha många tankar i huvudet.



Hur hjälper Elvanse? 

Elvanse kan göra att ditt barn 
kan koncentrera sig bättre.

Elvanse kan minska impulsivitet  
och göra ditt barn mindre rastlöst.

Elvanse kan göra det enklare  
att delta i aktiviteter med andra. 



Det här är målet med behandlingen: 
• Att ditt barn ska fungera bättre i skolan, hemma  
 och i andra situationer.

•  Att barnet ska kunna lära sig saker bättre.

Med Elvanse kan ditt barn 
må bättre i vardagen.



Ta medicinen på morgonen,  
med eller utan mat.

Viktigt att tänka på:

•  Blandningen ska ätas eller drickas direkt.

•  Ta hela kapseln på en gång.

•  Glömmer barnet en dos? Ta nästa dos som 
vanligt nästa dag. Ta aldrig dubbel dos!

1 Svälj kapseln hel med vätska.

2  Öppna kapseln och lös upp  
innehållet i vatten eller juice.

3  Öppna kapseln och blanda innehållet 
i yoghurt eller annan mjuk mat.

Hur ska ditt barn ta Elvanse?
Elvanse ska tas enligt läkarens instruktioner.  
Om du är osäker, prata med läkaren eller apoteket.

Det finns 3 sätt att ta Elvanse: 



Vanliga biverkningar
Elvanse kan ge biverkningar, men inte alla får dem. 

Vanliga biverkningar är:

Om du märker oväntade förändringar  
eller biverkningar:

• Kontakta läkaren direkt.

•  Läkaren följer ditt barns längd, vikt  
och matvanor under behandlingen.

torr i munnen

huvudvärk

magont

sämre aptit

viktminskning

sömnbesvär



 Förvara Elvanse säkert. Elvanse är bara till  
ditt barn och läkemedlet kan skada andra.

Sluta inte med Elvanse utan att prata  
med läkaren.

Tänk på det här!



Läs alltid bipacksedeln för att  
få mer detaljerad information.

Viktigt!



Morgonrutin

På adhdivardagen.se finns verktyg 
som checklistor och scheman som  
kan underlätta vardagen.

Kom-i-håg-lista

Matsedel  

Måndag ________________

Tisdag _________________

Onsdag ________________

Torsdag ________________

Fredag _________________

Lördag _________________

Söndag ________________

Godmorgon!

1

2

3

4

5

6



Har du frågor? Skriv ner dem och ta 

med dem till läkaren eller sjuksköterskan.Fråga din läkare 
om hjälpmedel som  
gör vardagen smidigare.



För mer information om ADHD besök gärna: attention-riks.se  

– Riksförbundet Attention, intresseorganisation för personer med  

neuropsykiatriska funktionsnedsättningar såsom ADHD.
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Narkotikaklass: II - Narkotika med medicinsk användning

Elvanse (lisdexamfetamindimesylat) 20/30/40/50/60/70 mg hårda kapslar.

Vad Elvanse är och vad det används för: Elvanse har en positiv effekt på hjärnaktiviteten och bidrar till att  
förbättra uppmärksamhet, koncentrationsförmåga och att minska impulsivt beteende. Elvanse används som en 
del av ett omfattande behandlingsprogram för ADHD (Attention Deficit Hyperactivity Disorder, dvs. uppmärk-
samhetsstörning med överaktivitet) hos barn och ungdomar mellan 6 och 18 år som tidigare har behandlats  
med läkemedlet metylfenidat utan tillräcklig effekt på ADHD, och hos vuxna som har haft ADHD-symtom sedan  
barndomen. Om du inte har behandlats för ADHD tidigare kommer läkaren att kontrollera om du har haft ADHD 
sedan barndomen innan Elvanse förskrivs. Om du inte mår bättre eller om du mår sämre efter en månads  
behandling måste du tala med läkare.

Ta/Använd inte Elvanse: Om du är allergisk mot lisdexamfetamin eller något annat innehållsämne i detta  
läkemedel, om du för närvarande tar så kallade monoaminoxidashämmare (MAO-hämmare) för behandling  
av depression, eller har gjort så under de senaste 14 dagarna, om du har problem med sköldkörteln, känner dig  
ovanligt upprymd, överaktiv eller ohämmad, har eller har haft hjärtproblem, såsom hjärtinfarkt, oregelbunden 
hjärtrytm, smärta eller obehagskänsla i bröstet, hjärtsvikt, hjärtsjukdom eller har ett medfött hjärtproblem,  
om du har högt eller mycket högt blodtryck eller förträngningar i blodkärlen, eller om du har förhöjt tryck  
i ögat (glaukom).

Varningar och försiktighet: Tala med läkare innan du använder Elvanse om du någonsin har missbrukat alkohol,  
receptbelagda läkemedel eller droger, har haft njurproblem, kramper (krampanfall, konvulsioner, epilepsi) eller 
onormala fynd vid mätning av hjärnaktiviteten (EEG), har svårkontrollerade upprepade ryckningar i någon 
kroppsdel eller upprepar ljud och ord, har högt blodtryck, tidigare har haft oregelbunden hjärtrytm eller om 
oregelbunden hjärtrytm finns i släkten (kan ses på EKG), eller om du har en sjukdom och/eller får en behandling 
som gör att du kan få oregelbundna hjärtslag eller saltobalans, har ett hjärtproblem som inte nämns i ovanstå-
ende avsnitt ”Ta inte Elvanse”, tidigare har haft en stroke, eller om du har ett psykiskt problem. Om Elvanse inte 
används korrekt kan det orsaka avvikande beteende och användaren kan bli beroende av läkemedlet. Ge inte 
detta läkemedel till någon annan, även om de uppvisar liknande sjukdomstecken. Elvanse kan orsaka störningar i 
hjärtrytmen hos vissa patienter. Om du får hjärtklappning eller oregelbundna hjärtslag under behandlingens gång 
ska du omedelbart informera din läkare. Elvanse bör inte användas under graviditet om inte läkaren uttryckligen 
ordinerat detta, och bör inte användas under amning. Kan ha en måttlig effekt på förmågan att framföra fordon 
och använda maskiner då Elvanse kan orsaka yrsel, dåsighet och synstörningar. 

Läs noga igenom bipacksedeln innan du börjar använda Elvanse.

Förkortad information baserad på bipacksedel daterad 2025-01-07.

Kontakt: Takeda Pharma AB, infosweden@takeda.com.


